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Emlékeztet ő 
 

Az Egyesületi Elnökség 2014. december 16-án 14:00 órakor a MEE központi irodájában 
megtartott üléséről. 

 
Jelen voltak:  Béres József, Haddad Richárd, Vinkovits András, Bánhegyesi Attila, 
Dr. Kádár Péter, Kovács László, Dési Albert, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Hollósy 
Gábor, Dr. Tóth Judit, Orlay Imre, Veisz Imre, Rejtő János, Rubint Dezső, Divényi 
Dániel Elnökségi tagok, továbbá Ángyánné Kiss Zsuzsanna, Balázs Péter, Günthner 
Attila állandó meghívottak. 

Kimentette magát: Dr. Hartmann Bálint, Kovács András, Nagy János, Tóth József, 
Tóth Péterné  

Első napirendi pontként  Haddad Richárd az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetéről adott rövid összefoglalót. Visszatekintve az OET-re 
elmondta, hogy sikeresen zárult, az előzetes terveknek megfelelően zajlott. A 
kiscsoportos munkák esetében az elhatározástól eltérően technikai okok miatt végül 
nem az előadók vándoroltak, hanem a csoportok. Megkérte Günthner Attilát, hogy az 
Iroda legközelebb a bonyolítás során ragaszkodjon az előzetes elhatározásokhoz.  

Második napirendi pontként Günthner Attila a MEE 2015. évi programját 
ismertette. Az előzetesen írásban kiküldött anyagban továbbra sem szerepel minden 
érintett szervezet tervezett programja. Megkérte az illetékesek képviselőit, hogy az új 
programokat, illetve a meglévőkkel kapcsolatos változásokat, folyamatosan küldjék 
az irodába (mee@mee.hu e-mail címre) annak érdekében, hogy a MEE esemény 
naptárában, honlapján, hírlevelében és havi program tájékoztatójában mindig 
naprakészen tudják az aktuális eseményeket közölni.                                                                          
Az Egyesületi Elnökség 32/2014 számú határozatával egyhangúan elfogadta a 
MEE 2015 évi programját. 

Harmadik napirendi pontként Günthner Attila az Egyesületi Elnökség 2015. évi 
munkatervét ismertette. Rubint Dezső jelezte, hogy az előzetesen kiküldött írásos 
előterjesztésben a szeptemberi tervezett Elnökségi ülés helyszínénél bent maradt 
Debrecen. Ezt módosítani kell Siófokra. Az Egyesületi Elnökség 33/2014 számú 
határozatával a fenti kiegészítéssel egyhangúan elfogadta az Egyesületi Elnökség 
2015. évi munkatervét. 

Negyedik napirendi pontként  az OET kiscsoportos munkák vezetői számoltak be a 
csoportmunkák eredményéről: 

Orlay Imre, Mentor program: Részletes írásos emlékeztető készült, amelyből a 
következő részeket emelte ki. Fontos megtalálni azokat a lehetőségeket, amelyek 
segítenek korszerű technikai eszközöket bevonni az oktatásba. A MEE-nek szerepe 
lehet a szakiskolák bevonásába az általános iskolások pályaválasztási 
orientációjába. Az Elektrotechnikai Múzeum komoly lehetőséget jelent az 
elektrotechnika népszerűsítésében. A MEE-nek fontos szerepe van a duális képzés 
kapcsán a szakiskolák és az elektrotechnikai ipar vállalatainak összekötésében. 
Günthner Attila kiegészítésként hozzátette, hogy a MAVIR illetékes vezetői 
megkeresték a MEE-t a középfokú végzettséget igénylő munkakörök utánpótlás 
nevelésével kapcsolatban. A személyes megbeszélésen kirajzolódott az erős 
együttműködési szándék és a lehetőségek is. Előzetes elhatározásnak megfelelően 
december elején publikussá tettük honlapunkon a MEE által mentorált témaköröket a 
diplomaterv és szakdolgozat témaválasztásokhoz. 
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Kovács László, Energiatudatos szemlélet otthon: Kiemelte, hogy több projekttel több 
szinten is tapasztalható összefonódás, ezért szükséges a projekt szintű egyeztetés. 
Iparági és egyéb szervezetekkel való összefogásra van szükség. Ha eredményeket 
akarunk elérni alapvető célkitűzés, hogy mi magunk is képben legyünk az 
energiahatékonyság alapfogalmaival. Fontos terület az önkormányzatokkal való 
együttműködés. Akcióink fő célkitűzéseit az EU direktívák alapján megjelenő majdani 
hazai rendeletre érdemes építeni. 

Günthner Attila, Szolgáltatás menü: A kommunikációs kézikönyv az OET-re 
elkészült, így a projekt az előzetes tervnek megfelelően lezárult. Az OET-en 
bemutatásra kerültek a stratégiához kapcsolódó új kommunikációs eszközök.  

Dési Albert, Biztonságos villanyszerelés: Garai János távollétében Dési Albert 
számolt be a projektről. A projekt létjogosultságát megerősítették az OET résztvevői. 
Sok az elöregedett épület, villamos baleseti statisztikák is indokolják a projekt 
fontosságát. A területi szervezetek lehetőséget látnak a projekthez kapcsolódó 
továbbképzések, ismeretfelújító események szervezésében. 

Bánhegyesi Attila, Oktatás: Megállapítható, hogy nem az oktatásokat szervező 
szervezetek számát kell emelni, hanem a már meglévőket kell jobban, célirányosan 
támogatni. Meg kell találni a rátermett oktatásszervezőket. Kötelező előírásokat 
alapul véve kell továbbképzéseket szervezni. E-ON és ELMŰ területen 
megfogalmazódott, hogy ne csak a regisztrált villanyszerelőket oktassuk, hanem 
azokat is, akik átveszik tőlük a munkát. További lehetőségként fogalmazódott meg a 
karbantartó villanyszerelők továbbképzése. A kiadványaink és oktatásaink szélesebb 
ismertsége fontos MEE-n belül is. Tisztában kell lennünk azzal, hogy mink van. 
Nagyobb cégek döntéshozóit fontos személyesen megkeresni.   

Ötödik napirendi pontként  Haddad Richárd a 62. Vándorgyűlés előkészítésének 
helyzetéről adott tájékoztatást. A Szervező Bizottság tagok delegálása hiányos. 
Továbbra is várja azoktól a szervezetektől a delegálásokat akik ez idáig nem tették 
meg. A Vándorgyűlés időpontja: 2015. szeptember 16-18. Helyszíne: Siófok, Hotel 
Azúr. Főtámogató: ABB. Társszervező MEE ABB üzemi szervezet. Fő téma: 
Formáljuk együtt az Energetika jövőjét. Mottó: Globális gondolkodás, lokális 
megvalósítás. Az Egyesületi Elnökség 34/2014 számú határozatával a 62. 
Vándorgyűlés fentiekben ismertetett alapelveit egyhangúan elfogadta. 

Hatodik napirendi pontként  Günthner Attila az Elnök, Főtitkár, Irodavezető 2015. 
évben felhasználható reprezentációs keretének elfogadását terjesztette elő. A 2015. 
évre javasolt reprezentációs keret mértéke változatlanul 3 x 50 eFt. 2014-ben az 
összes felhasználás nem éri el a 100 eFt-ot. Az Egyesületi Elnökség 35/2014 számú 
határozatával az Elnök, Főtitkár, Irodavezető 2015. évben felhasználható 
reprezentációs keretét 3 x 50 eFt mértékben egyhangúan elfogadta.  

Hetedik napirendi pontként  Günthner Attila ismertette a MEE 2015. évi írásban is 
kiküldött pénzügyi tervét.  

2014. év várható eredmény elemzése: a -2 MFt tervhez képest a várható eredmény 
11,5 MFt. Ennek főbb okai: 

• Működési bevétel: A várható eredmény elmarad a tervtől. Okok: Pártoló tagdíjak 
elmaradása, Csökkenő kamatok, Tervezett stratégiához kapcsolódó támogatások 
elmaradása 
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• Működési költségek: A tervtől a várható költségek  jelentősen elmaradnak. Ez az 
elmaradás a területeknél, szakosztályoknál és az akcióknál tapasztalható. 
Mindenképp van benne kockázat, amelyet elsősorban a tanulmányút és 
reprezentáció sorokon prognosztizált nagy mértékűelmaradás alapoz meg. 

• Cél szerinti tevékenységek: Jelentősen meghaladja a tervet a várható eredmény. 
Jegyzetek esetén elmaradás várható. A rendezvényeket ki kell emelni. A tervhez 
képest sikeresebb eredmény várható (Védelmes konferencia, ICOLIM, 
Vándorgyűlés, InfoShow). Minden központi szervezésű kiemelt rendezvényünkkel 
sikeresen zárjuk a 2014 évet.  

2015 terv elemzése: A 2015. évre tervezett eredmény 3,5 MFt. 

• Területi szervezetek esetén sok a mínuszos terv, de mindegyiknek megvan a 
pénzügyi fedezete a terv teljesítéséhez. Kivételt képeznek az Óbudai Egyetem és 
a TTB szervezetek. Mindkettő külön kérelmet nyújtott be támogatás kéréséhez. 
MEE Óbudai Egyetem szervezete: TDK szervezéshez szponzoráció kérése. TTB: 
több szervezetet is érintő külföldi tanulmányút szervezése.   

• Működési bevétel: A 2014 várható eredményhez képest 2015-ben +6 MFt 
bevételt tervezünk. Okok: Pártoló tagdíjak és a stratégiához kapcsolódó 
támogatások növekedése. 

• Működési költségek: Az elmúlt évek tendenciájának megfelelő. 
• Cél szerinti tevékenységek: 

o Tanfolyamok esetén a regisztrált villanyszerelő képzés miatt jelentős 
tartalék van a területek tervében a 2012 évi eredményhez viszonyítva. 
2016-2017-re visszaesést terveznek a 2014 szintre. 

o Jegyzetek esetében a felülvizsgálói OKJ-s képzések rendeleti háttere miatt 
van jelentős visszaesés. A megnövekedett óraszámok miatt kevesen 
indítanak tanfolyamot, így jegyzetet is kevesebben rendelnek. Ha változik a 
háttér eredménynövekedés várható ezen a soron a tervhez képest. 

o 2014-ben az ICOLIM szervezése jelent extra bevételt. Ez a jövőben 
elmarad.. 

Vinkovits András a Gazdasági Bizottság előzetes véleményezésének konklúzióját 
foglalta össze. A GB javasolja a terv elfogadását. Fontos kiemelni, hogy egy-egy 
évközi impulzus löki pozitívba az eredményt idén és jövőre is (idén ICOLIM, jövőre 
regisztrált villanyszerelő képzés). Hosszú távon ezek nélkül is biztonságban kell 
éreznünk magunkat. Ennek megfelelően kell terveznünk már 2-3 éves távlatban. 
Béres József hozzátette, hogy a 2014 évi tervtől eltérő extra eredményt főleg a 
területi szervezetek tervezett programjainak elmaradása okozza. Kéri a régió 
vezetőket, hogy ennek okait tárják fel és ne hagyják, hogy ez tendenciává váljon. 
Haddad Richárd megkérte a régió vezetőket, hogy az évzárást követően 
számoljanak be az eltérések főbb okáról. Az Óbudai szervezet TDK szervezésének 
szponzorációs igényével kapcsolatban Béres József, Haddad Richárd, Pálfi Zoltán, 
Balázs Péter, Vinkovits András, Dési Albert, Rubint Dezső, Veisz Imre, Divényi 
Dániel és Günthner Attila hozzászólásai után az Egyesület Elnöksége egyetértett 
abban, hogy az eseményt ne „csak” anyagilag, hanem aktív részvétellel támogassuk. 
Meg kell teremteni a MEE Mentor programjának népszerűsítési lehetőségeit. Céljaink 
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megvalósításának feltételeit be kell építeni az együttműködési megállapodásba. 
Ennek előkészítésével Orlay Imrét és Günthner Attilát bízza meg az Elnökség. A TTB 
tanulmányút igényével kapcsolatban Béres József, Dési Albert, Veisz Imre és 
Günthner Attila hozzászólásai után egyetértett az Elnökség abban, hogy az esemény 
jellegére és az érintett szervezetek számát figyelembe véve pályázzanak a központ 
által finanszírozott régiós szintű események szervezésére az előírtaknak 
megfelelően. Az előírások szerint alakítsák át a pályázatot és tegyük át a terv számot 
erre az akcióra. Az Egyesületi Elnökség 36/2014 számú határozatával a fenti 
kiegészítésekkel a MEE 2015-2017 évi pénzügyi tervét egyhangúan elfogadta.  

Nyolcadik napirendi pontként  Haddad Richárd a díjbizottságok tagösszetételének 
felülvizsgálatához Kovács András által készített írásos előterjesztéssel kapcsolatban 
kérte az Elnökségi tagok hozzászólásait. Görgey Péter megjegyezte, hogy a javasolt 
rotációs elv nem szerepel ebben a formában a díjszabályzatban. A jelenleg 
érvényben lévő szabályzat szerint a szakmai díjaknál a díjhoz leginkább kapcsolódó 
szakosztály véleményét kiemelten kell figyelembe venni. Ennek szellemében 
javasolja, hogy az előterjesztésben szereplő rotációt a nem dedikált szakmai díjaknál 
vegyük figyelembe. Balázs Péter korábbi Szervező Bizottsági elnök megjegyezte, 
hogy 15-20 éve van egy folyamatos vita erről a kérdéskörről. Természetes 
alapkövetelmény ez a jelenlegi díjszabályzatban. Orlay Imre jelezte, hogy vannak 
szervezetek, akik évek óta ugyanazt a személyt delegálják mégsem vesznek soha 
részt a Díjbizottsági üléseken. Haddad Richárd az elhangzott észrevételek alapján 
javasolta, hogy a következő Elnökségi ülésig véglegesítsük és hangoljuk össze az 
előterjesztést a Díjszabályzattal.   

Egyebek: 
• Orlay Imre tájékoztatta az Elnökséget, hogy az OKJ-ben lévő minimális 

óraszámok felülvizsgálata megkezdődött az NSZFI-ben. MEE Diósgyőri 
szervezetével kapcsolatban elmondta, hogy a következő tisztújításig változatlan 
formában megmarad. 

Budapest, 2014. december 16.  
 
Összeállította: Jóváhagyta: 

 
 

Günthner Attila Béres József  
Irodavezető Elnök  

 


